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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.11.2019 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 12 listopada 2019 roku. 

 

 

 Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Urzędu Miejskiego w Olecku – Karolina 

Cichocka. 

W posiedzeniu udział wzięli – lista gości w załączeniu. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

 Gospodarka odpadami komunalnymi – analiza wniesionego projektu uchwały na 

sesję nadzwyczajną. 

 Sprawy wniesione. 

 Wnioski Komisji.  

 

Przez aklamację został przyjęty porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Gospodarka odpadami komunalnymi – analiza wniesionego projektu 

uchwały na sesję nadzwyczajną. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

przedstawił pokrótce temat spotkania komisji. Oznajmił, iż radny Mariusz Miłun wniósł 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę dotyczącą wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty 

oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności. Zapytał prezesów spółdzielni 

mieszkaniowych czy zostały złożone deklaracje dotyczące selektywnej zbiórki śmieci. 

 

Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Olecku – Tadeusz Dzieszkiewicz 

oznajmił, iż na tą chwilę jest złożonych ponad 50% deklaracji. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zwrócił się z pytaniem do Prezesa Spółdzielni czy przedłużenie terminu do grudnia będzie 

miał sens. 

 

Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Olecku – Tadeusz Dzieszkiewicz 

odpowiedział, że jest to nie wystarczający okres z dwóch powodów: finansowy – ponieważ 

środki na ten rok ma już rozdysponowane, a śmietniki trzeba pozamykać czy też ogrodzić, 

aby uniknąć podrzucania śmieci przez inne osoby drugim powodem jest presja czasu. Uważa, 

że do końca grudnia to za mało czasu na dokonanie tak obszernych zmian na każdej 

płaszczyźnie. 
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Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

uważa, że przekładanie terminów składania deklaracji pociągnie za sobą złe skutki, ponieważ 

mieszkańcy spółdzielni będą płacić mniej, a zaczym będzie tworzyć się deficyt na koncie 

śmieciowym. Poprosił kierownika GKO o przedstawienie ilości złożonych deklaracji  

z podziałem na osoby do końca października. 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd  

oznajmił , iż do końca października wpłynęło 994 deklaracje zarówno od mieszkańców jak i 

wspólnot spółdzielni. 6348 osób zadeklarowało selektywną zbiórkę, ale nie są to pełne dane, 

ponieważ nie wszystkie deklaracje zostały wprowadzone do systemu. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał ile osób w Olecku płaci za śmieci. 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd  

odpowiedział, że na 30 października jest to 17.400 osób. Mowa jest tylko o nowych 

deklaracjach bez tych składanych kilka lat temu. 

 

Zastępca Prezesa Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Olecku – Mirosława Kozłowska 

oznajmiła, że zostali wprowadzeni w błąd gdyż Urząd poinformował ich, iż złożona 

deklaracja przez spółdzielnie musi wykazywać jednomyślność segregacji śmieci przez 

mieszkańców. Również zostali wprowadzeni w błąd, że nie można wprowadzać korekty 

deklaracji, a w myśl ustawy 6e ust. 2 mają takie prawo jeśli zaistnieją ku temu okoliczności, 

taką korektę można wprowadzać do 10 – tego dnia danego miesiąca. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

oznajmiła, iż w takim przypadku nie jest to korekta tylko złożenie informacji, że zaistniała 

zmiana. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż wspomniana jednomyślność deklaracji polega na tym, iż współwłaściciele danej 

nieruchomości w formie głosowania decydują i składają jednolitą decyzję. Spółdzielnia może 

złożyć kilka takich deklaracji na każdą „zatoczkę” osobno. Problematyka tematu polega na 

tym, że grupa mieszkańców deklarując segregację w danym miejscu musi po prostu to robić. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał radcę prawnego, czy i w jakim terminie można wstrzymać wprowadzenie projektu 

uchwały. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

odpowiedział, że jeśli zostanie przyjęty projekt uchwały złożony przez Radnego Mariusza 

Miłuna najprawdopodobniej spotka się z rozstrzygnięciem nadzorczym. Tego typu zmiana 

wprowadziła by przesunięcie obowiązku, który wszedł już w życie. 

 

Radny Mariusz Miłun 

zapytał, czy uchwała z września została wysłana już do RIO. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

oznajmił, iż tego nie wie, ale jeżeli uchwała została wysłana do wojewody to wojewoda 

przesyła ją wedle właściwości do RIO i termin publikacji jest od momentu otrzymania 

dokumentu przez RIO. 
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Radny Wacław Olszewski 

oznajmił, iż to, że wzrost stawki za odpady wzrośnie wiadome było już od wiosny tego roku, 

podobnie jak o tym, że wzrośnie opłata marszałkowska. Również od  1 lipca br. wzrosły 

koszty Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami Komunalnymi o 31%. Stwierdził, że do 

września urząd nie robił w tym kierunku nic - miał na myśli informacje dla mieszkańców czy 

też spółdzielni mieszkaniowych. Można było zrobić od razu analizę kosztów i taką uchwałę 

podjąć na koniec czerwca z 30% podwyżką. Na ten moment według wyliczeń brakuje około 

600 tys zł do końca roku. Zapytał, czy prowadzona jest kontrola stanu faktycznego 

mieszkańców poszczególnych gospodarstw domowych, a ile jest zadeklarowanych do opłaty 

śmieciowej. Poddał zastanowieniu czy nie należy zmienić starej deklaracji. Zapytał również 

co będzie gdy wszyscy zadeklarują selektywną zbiórkę śmieci. 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

oznajmił, że opłata wzrosła jedynie na odpadach zmieszanych.  

 

Członek Komisji – Marcin Roszko  

dodał, że Radnemu Olszewskiemu chodzi o to, że w momencie gdy wszyscy zadeklarują 

segregowanie odpadów, będzie potrzeba podniesienia stawki, aby uniknąć dziury budżetowej. 

 

Radna Renata Małgorzata Maciąg 

dodała, że wskazuje na to logika ponieważ gmina nie może na gospodarce odpadami ani 

zarabiać ani dokładać do niej. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Olszewskiego oznajmił, iż do czerwca trwały 

negocjacje z zakładem utylizacji  na temat samej stawki. Ustawodawca w tym samym czasie 

pracował nad zmianą ustawy, a po każdym dniu były inne założenia. Żeby z miesiąca na 

miesiąc nie zmieniać uchwały wstrzymali się i ostatecznie uchwała została przyjęta w lipcu,  

a z końcem września została przyjęta uchwała w obecnej postaci. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

oznajmił, że 6.09.2019 roku została wprowadzona nowelizacja ustawy. Deklaracje są 

przyjmowane jedną z uchwał, czyli na wprowadzenie nowego wzoru deklaracji Rada Miejska 

ma 12 miesięcy dokładnie do 6.09.2020 roku.  

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko  

oznajmił, iż planowana sesja nadzwyczajna nie ma sensu. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

potwierdził słowa poprzednika, gdyż zdaniem Radców Prawnych i Burmistrza, projekt 

uchwały, który ma być uchwalony na sesji nadzwyczajnej zostanie usunięty przez wojewodę 

albo przez RIO. 

 

Radny Mariusz Miłun 

zapytał, dlaczego uchwała zostanie usunięta. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

ponieważ nie można korygować uchwały, która weszła w życie. Zmieniać można jedynie 

uchwałę pierwotną a nie zmieniającą. Wszelkie podjęte kroki nie zmieniają faktu, że przyjęte 

we wrześniu stawki należy uiszczać.  
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż na wrześniowych komisjach i sesji uprzedzał, że może być taka sytuacja, że 

stawki ulegną zmianie ze względu na to, że gospodarka śmieciowa musi się samofinansować.  

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiadając na pytanie dotyczące tego czy urząd prowadzi kontrolę stanu faktycznego 

mieszkańców poszczególnych gospodarstw domowych w stosunku do zadeklarowanych osób 

do opłaty śmieciowej, przedstawił kilka sposobów na sprawdzanie takich sytuacji m.in. : 

- sprawy ruchów meldunkowych, 

- zużycie wody (nieruchomość z zadeklarowanym brakiem mieszkańców a zużycie wody jest)  

- weryfikacja pod względem zmian gruntowych, 

- oraz osoby, które zgłaszają podobne sytuacje. 

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Olecku – Tadeusz Dzieszkiewicz 

oznajmił, iż mieszkańcy zgłaszają problem dotyczący podrzucania śmieci.  

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko  

zapytał przedstawiciela MPO, co będzie w momencie gdy w zadeklarowanych jako 

selektywne odpadach będą zmieszane. 

 

Przedstawiciel MPO Białystok – Dariusz Bednarczyk 

odpowiedział, że przy odbiorze odpadów, przewoźnicy będą dokumentować poprzez 

zrobienie zdjęcia w którym miejscu jest nieodpowiednia segregacja i przy jakim bloku oraz 

będzie to zgłaszane do GKO. 

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

dopytał jeszcze Przedstawiciela MPO Białystok, czy to prawda, że wszystkie śmieci są 

wrzucane przez przewoźników do jednego pojemnika. 

 

Przedstawiciel MPO Białystok – Dariusz Bednarczyk 

odpowiedział, że nie, bynajmniej są śmieciarki jedo i dwu – komorowe.  

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zwrócił się do komisji z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad na sesji omawianego projektu 

uchwały oraz zwrócił się do pracowników urzędu aby przygotować kalkulację na grudzień.  

 

Radny Mariusz Miłun 

oznajmił, iż kalkulacje były przedstawiane i w dalszym ciągu są nie rzetelne.  

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

odpowiedział, że to niczyja wina, że więcej mieszkańców zadeklarowało selektywną zbiórkę 

odpadów. W grudniu kalkulacja będzie bardziej wiarygodna. 
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Radny Mariusz Miłun 

dodał, iż nowa ustawa mówi jedynie o wprowadzeniu obowiązku segregacji oraz, że tylko 

taki rodzaj zbiórki odpadów powinien istnieć. Zapytał dlaczego więc ustala się w uchwale 

wrześniowej nową stawkę za odpady zmieszane. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

odpowiedział, że uchwały są wprowadzane na podstawie ustawy i stąd wynikają te podwójne 

stawki za zmieszane odpady. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powtórzył wniosek o przygotowanie rzetelnej kalkulacji na listopad dotyczącej selektywnej 

zbiórki odpadów. 

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż im szybciej będą mieli analizę tym lepiej, ale żeby była rzetelna muszą poczekać, 

aż wpłynie znaczna większość deklaracji. 

 

Poddano pod głosowanie wniosek Przewodniczącego Komisji. 

 

Komisja przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących przyjęła wniosek o przygotowanie 

rzetelnej kalkulacji na listopad dotyczącej selektywnej zbiórki odpadów. 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Brak spraw wniesionych w tym punkcie. 
 

Na tym punkt zakończono. 
 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji 

 

Brak wniosków w tym punkcie. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 

  

 


